



Friday, October 10th, 2025

To: The Right Honourable Mark Carney, Prime Minister of Canada

Re: Women and Gender Equality Canada (WAGE)

Dear Prime Minister Carney,

On behalf of the National Council of Women of Canada (NCWC), I write to express our deep concern regarding the recently announced and projected cuts to the budget of Women and Gender Equality Canada (WAGE). We urge the Government of Canada, as it finalizes the upcoming federal budget, to maintain and increase funding to WAGE in order to safeguard decades of progress on gender equality and support for marginalized communities.

Any potential reduction of WAGE's budget from 2025 to 2028 is alarming. Such drastic funding cuts will gravely undermine the department's ability to sustain critical programs that address gender-based violence, provide essential support to victims, and promote equity across Canada. These reductions threaten to dismantle vital services including shelters, victim support agencies, and the governance frameworks of the National Action Plan on Gender-based Violence, thereby risking a rise in violence and deepening social inequality.

Moreover, budget cuts of this magnitude would severely impair the work of the 2SLGBTQI+ Secretariat and jeopardize access to key programs designed to foster inclusive participation and systemic change. Drastic reductions in funding for gender budgeting and gender-based analysis would derail long-standing efforts to embed gender justice in government policies.

These austerity measures would disproportionately affect women, girls, and gender-diverse individuals, undermining their participation in economic and social spheres. Such impairment threatens social cohesion and stands counter to Canada's goals for an inclusive, resilient economy.

It is disheartening that cutting social infrastructure so profoundly ignores its essential role in sustaining a fair and strong economy—especially post-pandemic, when recovery demands robust social networks that support equity. Leading governments worldwide recognize that investing in gender equality is foundational to nation-building, driving economic growth and securing social stability. This stark contrast in Canada's trajectory puts our nation at risk of falling behind.

In light of these points, the National Council of Women of Canada strongly urges the Government of Canada to:

- Maintain and increase funding for Women and Gender Equality Canada to fully support programs dedicated to victim assistance, gender equity advancement, and fostering an inclusive society.
- Recognize that investments in gender equality and social infrastructure are pivotal for long-term prosperity, social harmony, and the wellbeing of all Canadians, especially those most vulnerable to systemic discrimination and violence.
- Reject austerity-driven budget cuts that threaten to unravel hard-earned rights and commitments to gender justice.
- Uphold Canada's international obligations to promote a just, equitable, and inclusive future for every person in Canada.

Thank you for your attention to this urgent matter.

Sincerely,

Penny Rankin
NCWC President

CC. The Honourable François-Philippe Champagne
The Honourable Rechie Valdez

Mission Statement:

To empower all women to work together towards improving the quality of life for women, families, and society through a forum of member organizations and individuals.

La version française suit.



Vendredi 10 octobre, 2025

À : L'honorable Mark Carney, premier ministre du Canada

Objet : Femmes et Égalité des genres Canada (FEGC)

Monsieur le Premier Ministre Carney,

Au nom du Conseil national des femmes du Canada (CNFC), je vous écris pour exprimer notre profonde préoccupation face aux récentes annonces et aux réductions prévues du budget de Femmes et Égalité des genres Canada (FEGC). Nous exhortons le gouvernement du Canada, alors qu'il finalise le prochain budget fédéral, à maintenir et augmenter le financement de FEGC afin de préserver des décennies de progrès en matière d'égalité des genres et de soutien aux communautés marginalisées.

Toute réduction potentielle du budget de FEGC de 2025 à 2028 est alarmante. De telles coupures compromettraient gravement la capacité du ministère à maintenir les programmes essentiels qui luttent contre la violence fondée sur le genre, apportent un soutien vital aux victimes et promeuvent l'équité à travers le pays. Ces réductions risquent de démanteler des services vitaux, y compris les refuges, les organismes de soutien aux victimes et la gouvernance du Plan d'action national contre la violence fondée sur le genre, augmentant ainsi le risque de violence et accentuant les inégalités sociales.

De plus, des compressions de cette ampleur porteraient gravement atteinte au travail du Secrétariat 2SLGBTQI+ et mettraient en péril l'accès à des programmes essentiels favorisant la participation inclusive et le changement systémique. Des réductions draconiennes du financement de l'analyse comparative entre les sexes et de la budgétisation sensible au genre viendraient anéantir des années d'efforts pour ancrer la justice de genre dans les politiques gouvernementales.

Ces mesures d'austérité toucheraient de manière disproportionnée les femmes, les filles et les personnes de diverses identités de genre, compromettant leur participation économique et sociale. De telles atteintes menacent la cohésion sociale et contreviennent aux objectifs du Canada d'une économie inclusive et résiliente.

Il est consternant de constater qu'une telle réduction de l'infrastructure sociale fait fi de son rôle essentiel dans le maintien d'une économie forte et juste—surtout dans l'ère post-pandémique, où la reprise exige des réseaux sociaux robustes pour soutenir l'équité. Les gouvernements progressistes du monde entier reconnaissent qu'investir dans l'égalité de genre est essentiel à l'édification de la nation, à la croissance économique et à la stabilité sociale. La trajectoire actuelle du Canada met ces acquis en péril sur la scène internationale.

À la lumière de ces observations, le Conseil national des femmes du Canada demande instamment au gouvernement du Canada de :

- Maintenir et augmenter le financement de Femmes et Égalité des genres Canada afin de soutenir pleinement les programmes dédiés à l'assistance aux victimes, à l'avancement de l'équité entre les genres et à la promotion d'une société inclusive.
- Reconnaître que l'investissement dans l'égalité de genre et l'infrastructure sociale est essentiel à la prospérité à long terme, à l'harmonie sociale et au bien-être de tous les Canadiens et Canadiennes, surtout pour les plus vulnérables à la discrimination systémique et à la violence.
- Rejeter les mesures d'austérité qui risquent de démanteler des droits durement acquis et des engagements en faveur de la justice de genre.
- Respecter les obligations internationales du Canada pour promouvoir un avenir juste, équitable et inclusif pour chaque personne au pays.

Nous vous remercions de l'attention portée à ce dossier urgent.

Veuillez agréer, Monsieur le Ministre, l'expression de mes salutations distinguées,

Penny Rankin
Présidente du CNFC

CC. L'honorable François-Philippe Champagne
L'honorable Rechie Valdez

Mission :

Favoriser la collaboration de toutes les femmes pour améliorer la qualité de vie des femmes, des familles et de la société grâce à un forum réunissant des organismes et des individus membres.